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ÚTOČISKO PRE ĽUDÍ BEZ DOMOVA



Mgr. Peter Gombita - riaditeľ Oáza nádej pre nový život, n.o.

Milí priatelia, sponzori a sympatizanti organizácie Oáza – nádej pre nový život,

n.o.

Rok 2021 nebol ani pre nás rokom jednoduchým, no zvládli sme ho aj vďaka

Vašej veľkej podpore – duševnej, duchovnej aj finančnej. Všetkých nás sa opäť

dotkla (dokonca 2 – krát) pandémia ochorenia COVID-19 (ktoré sa šírilo aj

v našom zariadení a koncom roka zasiahlo nielen našich klientov, ale aj

zamestnancov. Zvládnutie bežných úloh bolo mnohonásobne sťažené

a s pribúdajúcimi pozitívnymi klientmi aj zamestnancami aj zložité. Vaša ochota,

nasadenie a nebojácnosť (Nie každý chce vstúpiť na územie, kde sú pozitívni

ľudia.) bola príkladná – skutočná a „rukolapná“ pomoc blížnemu. Bol to čas

strachu a chaosu, no s vedomím, že vonku je veľa dobrých ľudí, ktorým na

našom osude skutočne záleží. Veľká vďaka Vám všetkým a Pán Boh zaplať!

Naša „Oáza“ je výsledkom náročnej a dlhoročnej (16 - ročnej) práce našich

zamestnancov, ktorí skutočne išli mnohokrát na okraj svojich psychických alebo

aj fyzických síl - prví zamestnanci dokonca začínali priamo od nuly, pretože

sme mali len sklady s haldami smetia a boli sme bez vody a elektriny... No

dovolím si tvrdiť, že to, čo sme dodnes dosiahli, je zároveň aj výsledkom Vašej

pomoci. Jeden diel toho, čo vidíte vo výročnej správe je plodom Vašej podpory

našej „Oázy“. My všetci spolu tvoríme to, čo sa nám za uplynulý rok podarilo

uskutočniť. Tu v „Oáze“ bývajú klienti, ktorých život už viac – menej poznáme.

Sú to ľudia, ktorým spolu tvoríme budúcnosť alebo ich „odprevádzame do

večnosti“.



Oáza – nádej pre nový život, n.o.
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ORGANIZAČNÁ   ŠTRUKTÚRA



ORGANIZAČNÁ   ŠTRUKTÚRA

Predseda správnej rady: Ing. Janka Katunská

Členovia správnej rady: Ing. Róbert Timko, MUDr. Viera Bockaničová

Revízor:                            Mária Janočková

Vedenie zariadenia:

Riaditeľ:                          Mgr. Peter Gombita

Ekonóm: Irena Petrášová

Právnik: JUDr. Sidorjak Jaroslav

Psychológ:                     PhDr. Ingrid Jakab Románová

Sociálni pracovníci:                14

Administratívni pracovníci:    10

Pomocní pracovníci:             23



0

5

10

15

20

25

30

35

40

45

50

2017 2018 2019 2020 2021

Nárast počtu zamestnancov

sociálni pracovníci pomocní pracovníci spolu zamestnancov



MONITORING

Ľudí bez domova v našom meste stretávam každý deň. Jednoducho sa
im nedá vyhnúť. Sú súčasťou mesta a akosi sme si už na nich ,,zvykli" a
tolerujeme ich. Aj keď väčšina ľudí ich ľutuje a dajú im drobnú almužnu,
keď chcú urobiť dobrý skutok alebo chcú mať od nich pokoj. Niektorí
bezdomovci sem ,,zablúdia jednorazovo", ale najviac ich je takých, ktorí
tu majú trvalý pobyt. Oni už majú svoj stály región, ktorý si strážia a tam
si žijú svoje životy. Podľa mojich rozhovorov s nimi, sú dve kategórie.
Jedna je, kedy sa na ulici ocitli ,,zo dňa na deň" nejakou vážnou životnou
udalosťou, ktorá zmenila ich život o 180°. Títo ľudia sú aj vďační za
každú pomoc a chcú sa kamsi posunúť, s vidinou lepšieho života. Ale sú
aj takí, ktorým takýto život vyhovuje a inak ho žiť nechcú. A takto
jednoducho sú spokojní. Poväčšine nechápu ako ,,náš svet" funguje,
lebo oni si vytvorili ten svoj, kde sa paradoxne cítia v bezpečí. Aj napriek
azylovej pomoci, ktorá im bola opakovane poskytnutá, títo ľudia sa
dobrovoľne vracajú na ulicu. Pre nich je sloboda oveľa viac ako mať
strechu nad hlavou, čisté šaty a teplé jedlo každý deň. Pri rozhovoroch s
nimi zisťujem, že väčšinou sú to ľudia, ktorí využívajú sociálny systém
štátu a popritom si ,,zarobia" žobraním.
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MONITORING

Veľakrát mi povedali, že: ,,Nám to stačí". V lete je to ešte fajn, ale s príchodom zimy ich optimizmus klesá spolu s teplotou

vonku na ulici. Je až neuveriteľné ako sa takto vonku dá prežiť, opakovane aj roky. A aj napriek ponúkanej pomoci útulku nie

sú ochotní tam ísť prečkať aspoň zimu. Akoby očakávali, že povinnosťou ľudí v meste je zachraňovať ich na ulici tým, že im

majú finančne prispievať. Poniektorí sú aj nevďační a šomrú, že dostali málo. Nie raz som stretla žobrajúcich rodičov ako s

dieťaťom v náručí doslovne citovo vydierali okoloidúcich. Pri otázke, ,,Že prečo takto žijú?", mi odpovedali, ,,My ináč žiť

nevieme." Je to smutná realita tohto nášho ,,moderného" sveta a povätčšinov iba nechápavo krútime hlavami, či toto je

vôbec možné v našom meste a v tomto sociálne právnom štáte? Ďalej pri mojich stretnutiach s nimi zisťujem, že ľudia z

ulice sú väčšinou závislí na alkohole a iných omamných látkach. Oni vedia, že v každom azylovom dome platia určité

pravidlá a zákaz alkoholu a omamných látok. A tak radšej obetujú svoje zdravie a v tom horšom prípade aj svoj život a

ostávajú dobrovoľne na ulici. Veľa je aj vozičkárov, ktorí prišli o nohy kvôli omrzlinám. Ale ani to ich neprimälo k tomu, aby

opustili ulicu a takýto spôsob života. Sú to vlastne chorí ľudia, s diagnózou závislosti. Potrebujú odbornú pomoc, ale naša

legislatíva neumožňuje liečenie bez ich výslovného súhlasu. A tak, keďže si sami nedokážu pomôcť, ostávajú vo svojom

osobnom bludnom kruhu a stávajú sa z nich vyvrhlíci z rodín, práce a spoločnosti. Bezdomovcami sú ako aj Slováci, tak aj

Rómovia. Ale aby som nehádzala všetkých Rómov ,,do jedného vreca", sú aj Rómovia, ktorí žijú život ako ,,gádžovia". Sama

osobne ich poznám veľa. Majú vzdelanie, prácu, dokonca aj poniektorí podnikajú. Majú pekné bývanie, auto a ako Rómovia

nestratili svoju rómsku hrdosť a ich tradície, ktoré dodržiavajú. Košice a Východné Slovensko obývajú dosť výrazne počty.

Romóv a sú aj poväčšine takí, ktorých neschopnosť prispôsobiť sa a žiť kultúrny život je pre spoločnosť alarmujúca. Aký to

ma dopad na sociálny systém štátu? A dopad na životné prostredie? Ako s nimi žiť a ako s nimi pracovať? Toto sú otázky,

ktoré tu boli a ešte stále sú. Bola snaha, aj projekty, ktoré sa videli ako perspektívne, ale veľa sa toho nezmenilo. Taktiež je

dôležité poukázať na absenciu záchytných staníc v meste, ktoré v minulosti slúžili v krízových situáciách s opitými občanmi.

Kompetencie mestskej polície sú limitované zákonom a pre udržanie poriadku v meste je to nepostačujúce. Výtržníkov a

opitých ľudí nie je kam umiestniť a žobranie nie je trestným činom a ani priestupkom. Čo sa týka otázky rómskej

problematiky, potrebujeme komplexné legislatívne a systémové riešenie, v súčinnosti jednotlivých krajov, miest, obcí, rodín

a všetkých.

Jana Janočková



NÚDZOVÁ 
NOCĽAHÁREŇ



V roku 2021 boli v objekte OÁZY - Núdzovej nocľahárne pre bezdomovcov osadené

unimobunky, ktoré sa využívajú ako Karanténne centrum na príjem nových klientov, kde

klienti dostávajú 2x denne stravu, oblečenie, hygienické potreby. Taktiež sa im vybavujú

doklady /občiansky preukaz, zdravotný preukaz/, príjem /dávka v hmotnej núdzi,

dôchodok - invalidný, starobný, čiastočný/ umiestnenie /Domov dôchodcov, Zariadenie pre

seniorov, Zariadenie opatrovateľskej služby, Zariadenie podporovaného bývania/ a

zdravotná starostlivosť.

Povinnosť zriadiť takéto Karanténne zariadenie pre ľudí bez domova s podozrením alebo

pozitívnym testom na Koronavírus nariadila mestám nad 20-tisíc obyvateľov vláda.

S pomocou niektorých klientov sa prerobila garáž /vymaľovanie, osadenie piecky,

taktiež 2 WC TOI TOI/ na nocľaháreň pre ďalších nových klientov bez domova, ktorí k nám

prichádzajú hlavne v zime /november, december, január, február/, pretože od jari do

jesene spia v parkoch, lesoch alebo pri vode v stanoch.

Stihla sa dokončiť miestnosť pre ošetrujúceho lekára, ktorý bude navštevovať

bezdomovcov, pretože väčšina z nich má nedoplatky na zdravotnom poistení, a tak ich

odmietajú lekári ošetriť.

V časti "HANGÁR" sa vymenili okná, opravila sa strecha, ale nestihli sa osadiť radiátory,

ako bolo plánované. Taktiež treba opraviť bránu vedúcu k železničnej trati.



DENNÝ POBYT – ÚTULOK a 
NOCĽAHÁREŇ

17. 6. 2022



Z pohľadu sociálneho pracovníka sa v našej organizácií v roku 2021 vykonávalo a naďalej  vykonáva mnoho aktivít, 

spojených s činnosťou klientov, ale aj činnosť mimo nich no stále zameraná pre nich a na pomoc z ich neľahkej 

situácie v ktorej sa ocitli. 

Základnou a asi aj najčastejšou formou práce bola administratíva, ktorá v sebe zahŕňala založenie spisu 

klienta a jeho ďalších písomností, ako poučenie o vnútornom poriadku našej organizácie,  karta klienta, 

individuálny plán klienta, zmluva o poskytovaní sociálnej služby, súhlas so spracovaním osobných údajov prípadne 

potvrdenie o výplate dôchodkových dávok a iné. Evidencia klientov ako taká v sebe zahŕňa mnoho administratívnej 

práce. 

Klienti nášho zariadenia nás často, vyhľadávali z dôvodu žiadosti o pomoc pri vybavovaní žiadosti o pomoc v 

hmotnej núdzi, príspevku na bývanie, prípadne pomoc pri zaradení do evidencie uchádzačov o zamestnanie. Veľmi 

často sme komunikovali s úradom práce, ktorý si pre vyplácanie dávok a príspevkov vyžaduje potvrdenia o zaplatení 

nákladov spojených s bývaním v našej organizácii a iné. V našej organizácií máme aj klientov, ktorí majú ťažkosti so 

zdravotným stavom. Neraz sme im zabezpečili odvoz a asistenciu pri zdravotných vyšetreniach v nemocniciach a u 

špecialistov, pomoc pri objednávaní sa na odborné vyšetrenia, kopírovali im lekárske správy, posielali ich obvodným 

lekárom, alebo ich objednávali na PCR testy, ktoré sú potrebné pri opätovnom návrate do nášho zariadenia.

Situácia, ktorá sa teraz vyskytuje vo svete a neobchádza ani nás, spojená s Covidom, si vyžaduje vypĺňanie 

mnohých tabuliek a formulárov potrebných k žiadosti o preočkovanie klientov, častokrát sme poskytovali aj možnosť 

otestovať klientov antigénovým testom. K dispozícií máme jednorázové ochranné overaly, masky, štíty, respirátory a 

rukovacice samozrejme aj antigénové testy. Často sme pracovali s peniazmi, ktorými klienti platia za ubytovanie v 

našom zariadení. Klienti si pre dôchodky, dávky, či príspevky dochádzali sami na poštu a veľakrát sme klientom v 

dôchodkovom veku, alebo invalidným klientom sprostredkovali prepravnú službu prostredníctvom nášho šoféra, 

ktorého máme k dispozícii pre klientov aj s autom. 



Pre klientov sme zabezpečili aj ošetrovateľku, ktorá je im k dispozícií ak im treba poskytnúť základnú pomoc

zmerať tlak, previazať ošetrené rany, alebo ich sprevádza pri lekárskych vyšetreniach. Neoddeliteľnou súčasťou

našej práce bola pracovná terapia pre našich klientov zameraná na prácu so zvieratami, drevom, ktoré

potrebujeme pre každodenné fungovanie a manuálna činnosť zameraná na aktivity vyžadujúce plynulý chod a

život v našej organizácií. Klienti sa prostredníctvom animoterapie starali o hydinu a hospodárske zvieratá. Ich

prácu pravidelne kontroloval zverolekár. Klienti zvieratám zabezpečovali potrebnú starostlivosť od základných

potrieb ako voda a seno, často krát až po vzájomný „priateľský“ vzťah, ktorý trvá aj roky. Opravovali im

prístrešky, koterce a maštaľ. Starali sa o čistotu ohrád a výbehov. Počas jarného obdobia naši klienti pracovali v

skleníkoch, sadili zeleninu a ovocie, starali sa o hrozno.

V lete sa podieľali na prácach spojených s údržbou nášho zariadenia, drobné opravy, maľby a drobné stavby –

prístrešky. V tomto období sa pracovalo aj na oprave strechy, a výstavbe pece na pizzu. V lete a na jeseň sa

našim klientom poskytla možnosť spolupráce s inými organizáciami a zamestnávateľmi, kedy chodili natierať

ploty, kosiť veľké trávnaté plochy a pod. Našim klientom sme sprostredkovali a preplatili sme aj možnosť

zúčastniť sa na kurzoch a školeniach.

Každý deň sa snažíme našich klientov viesť k vzájomnému spolužitiu, ktoré pre nich, nie je jednoduché.

Každý prichádza z iného prostredia, má iné zvyky a návyky. Všetci naši klienti sa museli podieľať počas celej

doby pobytu na upratovaní spoločných priestorov (rajónov), upratovaní svojich izieb a starostlivosti o svoje veci.

Naši klienti si svoj voľný čas vypĺňali hraním spoločenských hier, starostlivosťou o kvety, rastliny, alebo zvieratá

ako mačky a psy, ktoré sú často krát ich miláčikmi a znamenajú pre nich veľmi veľa.



KONTAJNEROVÉ 
DOMČEKY



Kapacita : 13 unimobuniek Počet rodín : 10 Spolu : 54 klientov Počet dospelých : 24 Z toho muži : 11 Z toho žien : 13 Počet detí : 30 Starobní 

dôchodcovia : (resp. vo veku starobného dôchodku) : 2 Invalidní dôchodcovia : (resp. odkázaní na osobitnú starostlivosť, nesamostatní, 

imobilní) : 2 

Rok 2021 sa aj na úseku určenom na bývanie pre rodiny s deťmi začal v pokračovaní  protipandemických opatrení a dodržiavaním určených 

nariadení. Napriek lockdownu, no aj  počas postupného uvoľňovania opatrení  sa nám  prihliadajúc na sprísnené podmienky  podarilo 

prestriedať rodiny a poskytnúť tak pomoc a podporu novým klientom . Rodiny si zvykajú na nový život v zariadení, na nové prostredie  ale aj 

mesto, udomácňujú sa, zariaďujú domácnosť ... Počas celého roka sa zapájajú do prác na udržanie poriadku a čistoty okolia, ale aj na 

zveľaďovaní a skrášľovaní celého areálu- či už je to sadanie okrasných kvetín ,kríkov alebo pokládka zámkovej dlažby a výsadba nových 

listnatých a ihličnatých stromov. U žiakov prebieha počas roka viackrát dištančné vyučovanie, čo je z hľadiska pripojenia sa žiakov na 

internetové vyučovanie on line dosť náročné - vyťaženosť výchovno- vzdelávacieho procesu týmto spôsobom je zo strany detí, rodičov, ale aj 

sociálnych pracovníkov. Spätná väzba dosiahnutých výsledkov je ťažko  kontrolovateľná. Kladne hodnotíme prístup učiteľov, žiakov, rodičov 

ale aj ostatných  pracovníkov, ktorí musia neustálym podnecovaním vzbudzovať záujem o nezvyčajný proces výučby a prehlbovanie si

vedomosti pri dostupnej internetovej a monitorovacej zložky. Počas výchovného procesu je vynaložený záujem a dôraz na dodržiavanie zásad 

a pravidiel epidemiologických opatrení počas pandémie. Vďaka veľkému úsiliu sa však podarilo zariadiť v jednej z unimobuniek učebňu 

spojenú z herňou  a spustiť v nej nový internetový kútik najmä pre školopovinne deti. Počítače sú využívané nie len na dištančnévyučovanie 

ale aj  pre klientov, ktorý sa chcú zdokonaliť pri používaní PC ale aj na písanie životopisov a žiadostí do zamestnania. Deti nepodnecujeme iba 

k učeniu, ale zapájame ich a do činností pri zveľaďovaní okolia. Odmenou nie je iba dobrý pocit z vykonanej prace, ale aj rôzne aktivity nielen 

so soc. pracovníkmi, ale aj dobrovoľníkmi – s rehoľnou sestrou Helenou Bugošovou sa pravidelne stretávajú v tzv. „Nedeľnej škole“. Pre deti 

s rodičmi pripravujeme spoločenské  akcie pri príležitosti MDD, Rozlúčka s letom, spomienkový Sviatok všetkých Svätých, Mikuláš,

predvianočný či silvestrovský večierok. 

RODINY
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Stretnutia v nedeľnej škole majú rôzny charakter:

pedagogický – doučovanie detí zo základných škôl najmä z Matematiky a Slovenského jazyka ,predškolská činnosť

psychologický- formovanie charakterových vlastnosti, dôverné rozhovory

edukačný- motivačné hry upevňovanie praktických zručnosti kreslením , maľovaním, vystrihovaním, kreativita

náboženský – modlitba, premietanie biblických príbehov pre deti, oboznamovanie sa  liturgickými obdobiami počas 

cirkevného roka 

Súčasťou náboženského charakteru stretnutí bola príprava 7 detí do 6 rokov na krst. 4 chlapci a 3 dievčatá boli 

pokrstené  vo farskom kostole Všetkých svätých vo Valalikoch, ktoré pokrstil náš pán riaditeľ, duchovný otec Peter 

Gombita. Staršie deti sa na krst pripravujú a budú pokrstené v budúcom roku . Môžeme skonštatovať, že aj  tento rok 

bol náročný pre všetkých-ako pre zamestnancov, tak aj klientov, no napriek dosiahnutým výsledkom ho môžem 

považovať vcelku za úspešný. 

PaedDr. Andrej Gladiš , vedúci úseku
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SKLENÍKY - POĽNOHOSPODÁRSTVO

V ťažkej fáze pandémie Koronavírusu nebolo možné dopredu niekoľko mesiacov 

odhadnúť, ako bude tento poľnohospodársky rok pre nás vyzerať. Mnoho klientov bolo 

v karanténe. Čakalo sa, že sa  priblížime v letných mesiacoch k normálu.

Po rozhovore s p. riaditeľom Mgr. Petrom Gombitom, sme sa rozhodli toho roku zasiať

kukuricu, zasadiť zemiaky a cibuľu na pole. V skleníkoch som dopestovali uhorky 600 kg,

paradajky 230 kg, papriku 80 kg a zeler 120 ks. Kukurica sa vydarila 10 t z ha, zemiaky 3 t

800 kg, cibuľa 600 kg. Keďže nám 40 dní nepršalo výnosy z cibule poklesli o 200 kg.

Trápili sme sa s nedostatkom vody, ale tiež aj v neistote s pracovnými silami. Stalo sa,

že sme naplánovali zajtrajší deň a ráno sme zistili, že prišlo auto a vzalo klientov na

brigádu. Musela som hľadať ďalších na zavlažovanie, vyplievanie a okopávanie.

V mesiaci decembri sme mali Webinár o sociálnom poľnohospodárstve, kde sme s p.

riaditeľom skonštatovali, že z hľadiska poľnohospodárstva sa zatiaľ nemôžeme zaviazať

časovo alebo zmluvne o pravidelných dodávkach zeleniny. Poľnohospodárstvo je závislé na

počasí, dostatku zavlažovania skleníkov a najmä na pevnom pracovnom kolektíve.

Z prebytkov výpestkov, sa vieme podeliť s neziskovými organizáciami ako Dorka,

Karmel, Geriatria Saleziáni, Luník IX, Vincentky, rodiny v núdzi.

S nádejou vstupujeme do roku 2022.


